
 

 

Zápis z jednání  
Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice  

ze dne 12. června 2023 
 
Místo a čas konání: velká zasedací místnost, rektorát UPCE, 4. podlaží, 12:30  
 
Přítomni:  
prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D., doc. Ing. František Dušek, CSc., doc. Mgr. Filip Grygar, Ph.D., 
prof. PhDr. Milena Lenderová, CSc., prof. Ing. Tatiana Molková, Ph.D., doc. Ing. et Ing. Renáta 
Myšková, Ph.D., doc. Ing. Pavel Panoch, Ph.D., doc. Ing. Radovan Soušek, Ph.D., Ing. Tomáš Fišera, 
Ing. Zuzana Gojná 
Vzdálený přístup: 
Ing. Petr Bělina, Ph.D. 
Omluveni: 
prof. MUDr. Josef Fusek, DrSc., prof. Ing. Petr Kalenda, CSc. 
 
Hosté:  
doc. Ing. Libor Švadlenka, Ph.D., prof. Ing. Petr Němec, Ph.D., Mgr. BcA. Radomir Slovik, doc. RNDr. 
ThLic. Karel Sládek, Ph.D., MBA, Ing. Zdeněk Němec, Ph.D., doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D., prof. Ing. Jitka 
Komárková, Ph.D., Mgr. Irena Reimannová, Ph.D. 
 
č. j.:  

 

Program jednání: 

 

1. Zahájení. 
2. Personální rozvoj akademických pracovníků zajišťujících uskutečňování studijních 

programů na UPCE. 
3. Návrh žádosti o prodloužení platnosti akreditace NAÚ oboru habilitačního řízení Regionální 

a veřejná ekonomie Fakulty ekonomicko-správní. 
4. Kontrolní zpráva k institucionální akreditaci UPCE za oblast vzdělávání Ekonomické obory. 
5. Nápravná opatření žádosti o udělení vnitřní akreditace studijního programu Ekonomika 

a management sportovních organizací Fakulty ekonomicko-správní. 
6. Oznámení méně závažných změn v uskutečňování studijních programů Fakulty 

ekonomicko-správní. 
7. Oznámení méně závažných změn v uskutečňování studijních programů Fakulty filozofické. 
8. Žádost o schválení změn závažného charakteru v uskutečňování habilitačního 

a jmenovacího řízení v oboru Environmentální chemie a inženýrství Fakulty chemicko-
technologické. 

9. Návrh prováděcích standardů pro akreditace studijních programů na UPCE. 
10. Různé. 
11. Závěr. 
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1. Zahájení. 
Místopředsedkyně Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice (dále jen „RVH“), prof. Molková, 
přivítala na jednání přítomné členy RVH a seznámila je s programem jednání. Dále informovala 
o omluvení dvou členů RVH z dnešního jednání a online účasti dr. Běliny. Nikdo z přítomných nepožádal 
o doplnění navrženého programu. Zasedání RVH bylo zahájeno. 
 
2. Personální rozvoj akademických pracovníků zajišťujících uskutečňování studijních programů 
na UPCE. 
Prof. Molková připomněla přítomným důvody pro zpracování přehledu příslibů personálního rozvoje 
akademických pracovníků, které byly součástí akreditačních žádostí za posledních pět let, tzn. za dobu 
od udělení institucionální akreditace. Děkani jednotlivých fakult byli ze strany RVH požádáni o vyjádření 
k těmto podkladům. Souhrnný materiál měli členové RVH k dispozici elektronicky prostřednictvím 
datového úložiště. K dnešnímu jednání byli přizváni děkani jednotlivých fakult, aby mohly být závěry 
analýzy personálního rozvoje prodiskutovány. 
Prof. Molková přivítala na jednání děkana Dopravní fakulty Jana Pernera, doc. Švadlenku, a požádala 
jej o vyjádření k rozvoji personálního zabezpečení studijních programů DFJP. Doc. Švadlenka stručně 
popsal současný stav a konstatoval, že fakulta má zpracovaný plán kvalifikačního růstu svých 
pracovníků pro nejbližší období a uskutečňování studijních programů není z personálního hlediska 
ohroženo.  
Do otevřené diskuse se zapojili doc. Grygar, doc. Dušek, prof. Molková. Diskutován byl především počet 
docentů a profesorů, který je v současnosti zásadním ukazatelem v oblasti kvality realizace studijních 
doktorského studia, garantování navazujících magisterských studijních a garantování předmětů 
teoretického základu u navazujících studijních programů. Dále byla diskuse zaměřena na přípravu 
prodloužení institucionální akreditace. Doc. Švadlenka jednání opustil. 
 
Prof. Molková přivítala na jednání RVH děkana Fakulty chemicko-technologické, prof. Němce, 
a požádala ho o stručný popis posunu personálního zabezpečení studijních programů fakulty. 
Prof. Němec okomentoval plnění příslibů kvalifikačního rozvoje, které fakulta uvedla v akreditačních 
žádostech. K bodu jednání proběhla otevřená diskuse. Bylo konstatováno, že všechny konkrétní přísliby 
personálního rozvoje fakulta naplnila a studijní programy FChT jsou kvalitně personálně zabezpečené. 
Prof. Němec jednání opustil. 
 
Prof. Molková přivítala na jednání děkana Fakulty restaurování, Mgr. Slovika, a požádala 
jej o stanovisko k podkladům týkajícím se personálního rozvoje fakulty. Děkan Slovik charakterizoval 
stručně současný stav personálního složení fakulty a predikci rozvoje v blízké budoucnosti. 
K bodu jednání byla otevřena diskuse, do které se zapojili doc. Panoch, prof. Lenderová, prof. Molková. 
Diskuse byla zaměřena na realizaci habilitačních řízení konkrétních pracovníků, která jsou potřebná 
pro zajištění kvality uskutečňovaného doktorského studijního programu, diskutovány byly odlišné 
nároky na fakultu působící v oblasti umění a zároveň realizující aplikovaný výzkum. Mgr. Slovik jednání 
opustil. 
 

K jednání se připojil prof. Čapek. 
 
Prof. Molková přivítala na jednání děkana Fakulty zdravotnických studií, doc. Sládka, a vyzvala jej, 
aby stručně představil plnění příslibů kvalifikačního růstu uvedených v akreditačních materiálech 
fakulty. Doc. Sládek konstatoval, že současným cílem fakulty je získání akreditace doktorského 
studijního programu, aby si fakulta mohla vychovávat vlastní vědecké pracovníky.  
K tématu byla otevřena diskuse, do které se zapojili doc. Soušek, prof. Čapek, doc. Panoch, doc Dušek. 
Diskutovány byly vysoké školy, na kterých je možnost absolvovat habilitační řízení ve zdravotnických 
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nelékařských oborech, a plán vytvořit společný doktorský studijní program ve spolupráci s jinou 
fakultou, případně jinou univerzitou. 
Diskuse proběhla k plánované změně financování doktorského studia. Doc. Sládek jednání opustil. 
 
Prof. Molková přivítala na jednání děkana Fakulty elektrotechniky a informatiky, dr. Němce, a požádala 
ho o vyjádření ke kvalifikačnímu růstu akademických pracovníků. Dr. Němec seznámil přítomné 
s naplněním konkrétních závazků personálního růstu, které byly uvedeny v akreditační žádosti 
doktorského studijního programu. Upozornil, že fakulta v současnosti připravuje žádost o prodloužení 
akreditace tohoto studijního programu. 
Diskuse proběhla k výtkám NAÚ uvedeným v rámci akreditačních řízeních a směřovaným 
na nedostatečnou vědeckou činnost pracovníků fakulty, což děkan považuje nyní za zlepšené. 
Dr. Němec jednání opustil. 
 
Prof. Molková přivítala na jednání děkana Fakulty filozofické, doc. Kubeše, a požádala jej o stanovisko 
ke kvalifikačnímu růstu akademických pracovníků fakulty. Doc. Kubeš přednesl přehled jednotlivých 
studijních programů fakulty a strukturu akademických pracovníků, kteří tyto obory zajišťují. K bodu 
jednání proběhla diskuse, do které se zapojili prof. Čapek, prof. Molková, doc. Panoch. Doc. Kubeš 
jednání opustil. 
 
Prof. Molková přivítala na jednání zástupkyni Fakulty ekonomicko-správní, proděkanku pro studium 
a pedagogickou činnost, prof. Komárkovou. Prof. Komárková shrnula personální rozvoj akademických 
pracovníků fakulty od roku 2019 a plán pro nejbližší dobu. K tématu byla otevřena diskuse, ve které 
vystoupili doc. Dušek, prof. Čapek. Diskutován byl především záměr fakulty v nejbližší době akreditovat 
obor habilitačního řízení Ekonomika a management. Prof. Komárková jednání opustila. 
 
K bodu jednání proběhla uzavřená diskuse, do které se zapojili prof. Lenderová, doc. Grygar, 
prof. Čapek, doc. Dušek. Diskutována byla především problematika personálního rozvoje, nízké 
naplnění příslibů personálního rozvoje uvedených v akreditačních spisech a personální zajištění 
studijních programů.  
Členové RVH souhlasí, aby fakulty byly vyzvány k předložení konkrétních cílů personálního rozvoje 
do konce roku 2025.  
 
3. Návrh žádosti o prodloužení platnosti akreditace NAÚ oboru habilitačního řízení Regionální 

a veřejná ekonomie Fakulty ekonomicko-správní 

Prof. Molková seznámila přítomné s žádostí Fakulty ekonomicko-správní a požádala předsedkyni 
ekonomické odborné komise, doc. Myškovou, o přiblížení procesu projednávání této žádosti odbornou 
komisí. Doc. Myšková seznámila přítomné s průběhem projednání a závěrečným stanoviskem odborné 
komise. K bodu jednání byla otevřena diskuse. 
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 3: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schvaluje záměr Fakulty ekonomicko-
správní podat žádost o prodloužení akreditace habilitačního řízení v oboru Regionální a veřejná 
ekonomie, č. FES/2023/180/1 a doporučuje rektorovi předložit žádost Národnímu akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
4. Kontrolní zpráva k institucionální akreditaci UPCE za oblast vzdělávání Ekonomické obory. 
Prof. Molková připomněla důvody pro opětovné projednávání znění kontrolní zprávy k institucionální 
akreditaci pro oblast vzdělávání Ekonomické obory. Kontrolní zpráva byla doplněna o požadované 
údaje týkající se internacionalizace v doktorských studijních programech akreditovaných pro oblast 
vzdělávání Ekonomické obory. K bodu jednání byla otevřena diskuse. 
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Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení. 
Návrh usnesení k bodu 4: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice bere na vědomí předloženou podobu kontrolní zprávy 
k žádosti o udělení institucionální akreditace Univerzitě Pardubice za oblast vzdělávání Ekonomické 
obory a postoupí kontrolní zprávu Národnímu akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
 
5. Nápravná opatření žádosti o udělení vnitřní akreditace studijního programu Ekonomika 
a management sportovních organizací Fakulty ekonomicko-správní. 
Prof. Molková shrnula důvody pro opětovné projednávání nápravných opatření žádosti o akreditaci 
studijního programu Ekonomika a management sportovních organizací Fakulty ekonomicko-správní 
a požádala doc. Myškovou, předsedkyni ekonomické odborné komise o stručnou charakteristiku 
provedených úprav žádosti o akreditaci a přiblížení projednání odbornou komisí. Bylo konstatováno, 
že fakulty splnila veškeré požadavky RVH na úpravu žádosti. 
V otevřené diskusi k tomuto bodu jednání prof. Molková informovala, že na posledním jednání Rady 
NAÚ byl projednáván metodický materiál k profesním studijním programům, který zatím není veřejný, 
ale lze očekávat jeho vydání v nejbližší budoucnosti. Na základě této metodiky bude pravděpodobně 
nutné profesní studijní programy trochu jiným způsobem připravovat i posuzovat. Prof. Čapek 
informoval, že ČKR vytvořila k této problematice pracovní skupinu, která se mimo jiné zaměřuje 
na metodiku posuzování profesních studijních programů. 
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení.  
Návrh usnesení k bodu 5: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a bere na vědomí finální verzi žádosti 
o vnitřní akreditaci bakalářského profesně zaměřeného studijního programu Ekonomika 
a management sportovních organizací Fakulty ekonomicko-správní. 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
 
6. Oznámení méně závažných změn v uskutečňování studijních programů Fakulty ekonomicko-

správní  

Prof. Molková seznámila přítomné s oznámením změn méně závažného charakteru v uskutečňování 

celkem tří studijních programů Fakulty ekonomicko-správní, které dle vnitřní normy UPCE prošly 

schválením fakultní radou studijních programů a RVH jsou tedy pouze oznámeny. 

K bodu jednání byla otevřena diskuse. 

Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení.  
Návrh usnesení k bodu 6: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a bere na vědomí předložené změny 
v uskutečňování studijních programů Fakulty ekonomicko-správní. 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
 
7. Oznámení méně závažných změn v uskutečňování studijních programů Fakulty filozofické 
Prof. Molková přivítala na jednání proděkanku pro vzdělávání Fakulty filozofické, dr. Reimannovou, 
a požádala ji, aby stručně představila důvody pro provedení změn v uskutečňování celkem devíti 
studijních programů fakulty. Dr. Reimannová charakterizovala změny v jednotlivých studijních 
programech a potvrdila, že všechny předložené změny byly projednány a schváleny RSP FF. 
Dr. Reimannová dále potvrdila, že se jedná o změny méně závažného charakteru, které nemají vliv 
na profil absolventa. K bodu jednání proběhla diskuse. 
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení.  
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Návrh usnesení k bodu 7: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a bere na vědomí předložené změny 
v uskutečňování studijních programů Fakulty filozofické. 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
8. Žádost o schválení změn závažného charakteru v uskutečňování habilitačního a jmenovacího 
řízení v oboru Environmentální chemie a inženýrství Fakulty chemicko-technologické. 
Prof. Molková připomněla povinnost vysokých škol informovat o změnách v personálním zajištění 
habilitačních a jmenovacích řízení, která je stanovena metodickým materiálem NAÚ. Mezi definované 
změny patří také změna složení vědeckých rad. Prof. Molková představila přítomným žádost fakulty 
chemicko-technologické o změnu v zajištění habilitačního a jmenovacího řízení v oboru 
Environmentální chemie a inženýrství. Personální formuláře nových členů fakultní vědecké rady jsou 
součástí žádosti. 
K bodu jednání byla otevřena diskuse. 
Prof. Molková požádala přítomné členy o hlasování k návrhu usnesení.  
Návrh usnesení k bodu 8: 
Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice projednala a schvaluje změny v personálním zajištění 
habilitačního a jmenovacího řízení oboru Environmentální chemie a inženýrství Fakulty chemicko-
technologické a předá informaci Národnímu akreditačnímu úřadu. 
Hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Návrh usnesení byl přijat. 
 
9. Návrh prováděcích standardů pro akreditace studijních programů na UPCE. 
Prof. Molková a prof. Čapek shrnuli důvody pro úpravu a upřesnění akreditačních standardů 
definovaných NAÚ pro potřeby projednávání akreditačních spisů v rámci RVH.  
K bodu jednání byla otevřena diskuse, do které se zapojili všichni přítomní. Postupně došlo 
k projednání jednotlivých návrhů na úpravu a upřesnění standardů. V případě, že to přítomní členové 
RVH považovali za přínosné, došlo k úpravě předložených návrhů. Členové RVH následně vyslovili 
souhlas s úpravami a upřesněním standardů. Úprava standardů souvisí mimo jiné s procesem zvýšení 
transparentnosti celého procesu akreditací a vnitřního hodnocení kvality.  
Prof. Čapek informoval, že v souladu s tím, že členové RVH jsou jmenováni na funkční období 6 let, 
dojde na podzim roku 2023 k jmenování členů odborných komisí rovněž na dobu 6 let a nikoli na dobu 
neurčitou, jako je tomu v současné chvíli. V této souvislosti budou děkani jednotlivých fakult vyzváni 
k předložení návrhů na členy odborných komisí a hodnotitelů., které RVH využívá pro posuzování 
akreditačních žádostí a hodnocení kvality uskutečňování studijních programů.  
Do jednacího řádu RVH bude nově zařazena část upravující zamezení střetu zájmů při posuzování 
akreditací UPCE. Prof. Čapek opět informoval o připravovaném společném setkání RVH a všech členů 
odborných komisí, aby ještě před začátkem dalšího semestru proběhla diskuse nad novými standardy 
a sjednotily se činnosti odborných komisí a externích hodnotitelů.  
Prof. Molková upozornila, že NAÚ připravuje metodický pokyn pro sledování kvality pedagogické 
činnosti zapojených akademických pracovníků a informovala o přístupnosti záznamu z konference 
ke kvalitě vysokých škol v Telči.   
Prorektor, doc. Panoch, doplnil, že existenci funkčního systému podpory a zvyšování pedagogických 
kompetencí akademických pracovníků bude nutno prokázat při prodloužení institucionální akreditace. 
Proto bude třeba navyšování pedagogických kompetencí prokazovat údaji v akreditačním personálním 
formuláři a může se promítnout i do požadavků na habilitační a jmenovací řízení.  
 
10. Různé. 
Doc. Panoch informoval, že garanti všech studijních programů budou před začátkem dalšího semestru 
osloveni s požadavkem na provedení kontroly, jak je v rámci studijního programu ošetřeno využívání 
umělé inteligence. Vedení UPCE vydá před začátkem semestru doporučení, jak pracovat s umělou 

https://www.hkvs.muni.cz/program
https://www.hkvs.muni.cz/program
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inteligencí a jak k této problematice přistupovat. Koncept metodického materiálu bude zaslán členům 
RVH. 
 
11. Závěr. 
Prof. Čapek upozornil na posun začátku zářijového jednání RVH na 9:00, poděkoval přítomným za účast 
a ukončil zasedání. 
 
 

 
  

 
 

Pardubice dne 12. června 2023 

 

 

 

 
prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D. v.r. 

předseda Rady pro vnitřní hodnocení  
Univerzity Pardubice 

 
 
Zapsala: Ing. Zuzana Gojná 


